

[Text]

the Atomic Energy Control Board to do the major component of the search—and an analysis, or just a search?

**Mr. Prince:** Mr. Chairman, perhaps I could clarify that point. It is not correct to say that Maclaren's were chosen by the Atomic Energy Control Board. The Atomic Energy Control Board requested the review of potential contractors through the Department of Supply and Services. The review board of Supply and Services made the selection and Maclaren's were selected on that basis, because of their known experience and competence and their capability to respond quickly to this particular emergency.

**Mr. Munro:** Is Dr. Prince aware of some of the previous work that Maclaren's have been involved in in this particular area?

**Mr. Prince:** Yes.

**Mr. Munro:** With respect to Eldorado?

**Mr. Prince:** I am familiar with some of their work, yes.

**Mr. Munro:** Am I correct in my understanding that one of the previous jobs and, in fact, the assessment of the Eldorado nuclear dump and refinery at Port Hope was rejected by Environment Canada? It was done by Maclaren's.

**Mr. Prince:** The question of the clean-up in Port Hope may be confused with what has gone on there—this is speculation on my part—with a view to the question of refinery site selection. The question of clean-up, that is the removal of material that had been spread around town for fill, and so on, is entirely a matter of AECB and DSS in the selection of a contractor. That has nothing to do with the question of a refinery site selection, which is a current matter.

**Mr. Munro:** Who carried out that other work?

**Mr. Prince:** Which other work, the refinery site selection?

**Mr. Munro:** Yes.

**Mr. Prince:** I am not sure who did that. I think Maclaren's had some input into that and some other companies as well.

**Mr. Munro:** So this is as much as to say that the Atomic Energy Control Board was quite happy with Maclaren's record and felt that they would be able to do the best job, considering the bid that they had made?

**Mr. Prince:** For this particular satellite clean-up program, I repeat, it was not the AECB that collected them; their proposal was reviewed by DSS, we being part of the selection committee, and we were satisfied that they could do an effective job.

• 1625

**Mr. Munro:** That is basically what—as far as your input is concerned.

**Mr. Prince:** Yes. We had some input too.

**Mr. Munro:** Satisfaction?

**Mr. Prince:** Yes.

[Translation]

ren qui a été choisie par la commission de contrôle de l'énergie atomique pour faire le gros des recherches et des analyses? Ou s'agit-il plutôt seulement des recherches?

**M. Prince:** Monsieur le président, je puis éclaircir ce point. Il n'est pas exact de dire que la Maclaren a été choisie par la commission de contrôle de l'énergie atomique. Celle-ci a plutôt demandé au ministère des Approvisionnements et Services d'examiner la liste des entrepreneurs disponibles. La commission d'examen du ministère des Approvisionnements et Services a choisi la Maclaren à cause de son expérience, de ses compétences et de son attitude à agir rapidement dans ce genre de situation.

**M. Munro:** M. Prince connaît-il une expérience antérieure de la Maclaren dans ce domaine?

**M. Prince:** Oui.

**M. Munro:** Pour l'Eldorado?

**M. Prince:** Je connais une partie de son travail.

**M. Munro:** Est-il exact de dire que, parmi ses travaux précédents, elle s'est occupée d'évaluer l'emplacement du dépôt de déchets nucléaires et de la raffinerie de l'Eldorado à Port Hope, laquelle évaluation a été rejetée par Environment Canada?

**M. Prince:** En ce qui concerne Port Hope, je pense moi-même, et c'est pure spéculation de ma part, que l'on confond la question du nettoyage avec celle du choix de l'emplacement pour la raffinerie. Pour ce qui est de l'opération de nettoyage, c'est-à-dire de l'enlèvement de la matière répandue dans la ville sous forme de terre de remplissage, la question du choix de l'entrepreneur relève uniquement de la commission de contrôle de l'énergie atomique et du ministère des Approvisionnements et Services. Le choix de l'emplacement de la raffinerie n'a rien à voir avec cela.

**M. Munro:** Qui en est responsable?

**M. Prince:** Du choix de l'emplacement de la raffinerie?

**M. Munro:** Oui.

**M. Prince:** Je n'en suis pas sûr, mais je pense que la Maclaren y a participé, avec d'autres sociétés.

**M. Munro:** C'est donc dire que la commission de contrôle de l'énergie atomique était satisfaite de l'expérience antérieure de la Maclaren et croyait qu'elle pouvait faire le meilleur travail pour le prix soumis.

**M. Prince:** Pour le ramassage des débris du satellite, je répète que ce n'est pas la commission de contrôle de l'énergie atomique qui a retenu les services de cette société. Sa soumission a été examinée par le ministère des Approvisionnements et Services. Nous faisons évidemment partie du comité de sélection et nous estimons qu'elle pouvait faire un travail efficace.

**M. Munro:** C'est donc le rôle que vous avez joué.

**M. Prince:** Nous avons participé à la décision.

**M. Munro:** Vous avez été satisfaits?

**M. Prince:** Oui.